
Zápis č. 1/1/2024 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
10. januára 2023 o 13:00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Ján Balaščák, Tomáš Caban, Marta 
Gajdošíková, Igor Gallo, Jozef Chudík, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Peter Földváry – zastupoval - riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Daniela Vašinová –riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Mária Hlucháňová – riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Ľuboš Černák – riaditeľ rozhlasových programových služieb 
Vincent Štofaník – riaditeľ televíznych programových služieb 
Ján Žgravčák – riaditeľ Sekcie športu RTVS 
Miriam Kittler – konateľka Media RTVS s.r.o. 
Zuzana Ťapáková – riaditeľka Sekcie marketingu a komunikácie RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal všetkých 
prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov rady a rada je schopná uznášať sa. Na 
rokovaní privítal GR RTVS a členov manažmentu RTVS. Skonštatoval, že k návrhu 
programu neprišla od členov Rady RTVS žiadna pripomienka.  
Informoval, že od manažmentu RTVS bola včera 9.1.2024 doručená žiadosť o navrhnutie 
kandidáta na člena Dozornej rady Media RTVS s.r.o., keďže k 15.1.2024 končí vo funkcii 
riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS D. Vašinová a na jej pozíciu nastupuje od 16.1.2024 Ing. 
Eduard Čengel a z tohto dôvodu to navrhol doplniť ako bod č. 7 do programu dnešného 
rokovania, pretože manažment potrebuje túto zmenu premietnuť aj do obsadenia Dozornej 
rady Media RTVS. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmito zmenami. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Východiská rozpočtu RTVS a programového konceptu RTVS na rok 2024 

(spravodajcovia J. Mikušová, M. Antol, J. Balaščák) 
5. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. i) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca T. Caban); 
f) rôzne 

6. Aktualizovaná informácia o aplikácii jednotného systému označovania programov 
v podmienkach RTVS (spravodajca T. Caban) 

7. Zmeny v orgánoch Media RTVS s.r.o. (spravodajca I. Gallo) 
8. Sťažnosti a podnety 
9. Rôzne 

 
Za: 8 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík,  

J. Uličiansky, J. Mikušová / 
Proti: 0      
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Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo informoval, že všetci majú k dispozícii plnenia uznesení z ostatného rokovania z 
13.12.2023. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 2/2024: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovania 13.12.2023.  
 
Za: 8 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík,  

J. Uličiansky, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Ľ. Machaj ocenil výsledky vianočného vysielania RTVS. Skonštatoval, že v rámci niektorých 
ukazovateľov merania sledovanosti sa dosiahli najlepšie výsledky za históriu merania. 
Rovnako dobre podľa neho obstáli aj rozhlasové programové služby. Ďalej krátko predstavil 
nového ekonomického riaditeľa E. Čengela. Informoval, že bola ukončená dohodou 
spolupráca s P. Pavlíkom, ktorý bol riaditeľom Sekcie nových médií a poverený vedením 
tejto sekcie je P. Földváry. 
I. Gallo uviedol, že je potrebné v budúcnosti brať do úvahy aj prípadný možný konflikt 
záujmov pri E. Čengelovi v súvislosti s tým, kto je jeho manželka a on je finančný riaditeľ 
inštitúcie, ktorá jej bude dávať prácu.  
Ľ. Machaj uviedol, že v prípade, že ak bude p. Čengel – Solčanská spolupracovať s RTVS, 
tak sa to dá ošetriť tak, aby ku konfliktu záujmov neprišlo a žiadne podozrenia nemali ako 
vzniknúť. 
J. Chudík upozornil, že je tu aj neúspešný film o Štefánikovi a niektoré veci by sa mohli 
dostať do nie dobrých súvislostí a mohlo by to ohroziť reputáciu RTVS. 
I. Gallo informoval, že 20.12.2023 RpMS rozhodla o porušení zákona o č. 264/2022 Z. z. 
o mediálnych službách zo strany RTVS tým, že na programovej službe Jednotka odvysielal 
dňa 4. 5. 2023 o cca 20:09 hod. program Mimoriadny príhovor dočasne povereného 
predsedu vlády SR Eduarda Hegera. Sankcia bol upozornenie na porušenie zákona. Rada 
má k dispozícii pracovný materiál RpMS, z ktorého pri rozhodovaní vychádzala. K tejto 
problematike sa rada vráti po doručení rozhodnutia RpMS.  
 
4. Východiská rozpočtu RTVS a programového konceptu RTVS na rok 2024 

(spravodajcovia J. Mikušová, M. Antol, J. Balaščák) 
I. Gallo zosumarizoval, že 19.12.2023 schválila NR SR legislatívnu zmenu v rámci tzv. 
Konsolidačného balíka, ktorým sa znížil príspevok pre RTVS na 0,12 % HDP. Rada o tejto 
situácii vedela už od 4.12.2023, kedy tento konsolidačný balík schválila vláda SR a tým 
pádom už vtedy bolo jasné, že bude treba prerobiť celý rozpočet RTVS, ktorý bol už 
pripravený, ale na výšku príspevku 0,17 % HDP, ktorý bol schválený predtým. Tým pádom 
sa rada dohodla s GR RTVS, že v priebehu januára predloží manažment RTVS Rade RTVS 
nový návrh rozpočtu RTVS na rok 2024. Predtým, ako bude predložený vyžiadal východiská 
rozpočtu RTVS na rok 2024, aby rada bola priebežne informovaná o príprave rozpočtu 
RTVS na rok 2024, keďže rada rozpočet schvaľuje. Pred dnešným rokovaním sa zúčastnil aj 
rokovania Dozornej komisie, kde bola búrlivá diskusia k materiálu, ktorý na dnešné rokovanie 
rada dostala. Uviedol, že to, že situácia pri rozpočte nebude jednoduchá, bolo jasné 
všetkým, pretože RTVS prišla o 54,8 mil. €. Postaviť fungovanie RTVS v týchto podmienkach 
je podľa neho zložité aj z hľadiska plnenia zákonných povinností, tak aj z hľadiska 
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fungovania v konkurenčnom prostredí. Konštrukt predloženého návrhu ho nemilo prekvapil. 
Je to z dôvodu, že manažment RTVS podpísal Kolektívnu zmluvu (KZ), ktorá nereflektuje 
skutočnosti, že RTVS prišlo o podstatnú časť financií. Nespochybňuje potrebu valorizácie, 
pripomenul, že rada sa v minulosti viackrát zaoberala nízkym ohodnotením zamestnancov, 
na druhej strane nerozumie dobrovoľnému záväzku, ak manažment podpíše na 3 roky KZ, 
ktorá absolútne nereflektuje aktuálnu situáciu. Podpísalo sa to na tri roky bez ohľadu na to, 
čo sa udeje a je to podľa neho bianco šek. Valorizácia je podľa neho viazaná na údaje zo 
štatistického úradu, ktoré sú známe až v polovici januára nasledujúceho roku. Preto sa 
spýtal, ako sa bude dať schváliť rozpočet na konci roka, ak sa vedenie RTVS zaviazalo plniť 
spomenuté záväzky. Valorizácia je vo výške 3,7 mil. € na rok a návrh rozpočtu ráta s tým, že 
program príde o 4,3 mil. €, čo je podľa neho pre radu neprijateľný zásah do programu. Za 
neprijateľný považuje aj návrh programového konceptu. Skonštatoval, že personálne 
výdavky sú na rok 2024 vo výške 54,6 mil. €, čo je nárast o 3,9 mil. € oproti roku 2023. Pýta 
sa, či toto je šťastné riešenie v situácii, v akej sa nachádza RTVS. Nespochybňuje, že 
zamestnanci si tieto prostriedky zaslúžia, ale ak sa všade robia konsolidačné opatrenia a tu 
sa schváli KZ, ktorej parametre nemajú žiadnu obdobu v minulosti, tak sa pýta, či je to 
správne načasované. Ďalej podľa neho východiská rozpočtu predpokladajú, že od 1.4.2024 
bude RTVS vysielať na dvoch programových službách. Spýtal sa, prečo od takéhoto dátumu 
a či to nemôže mať dopad na plnenie si zákonných povinností pri prezidentských voľbách. 
Spýtal sa, keď už je známy dátum prezidentských volieb, tak prečo sa nenavrhlo, že :24 
skončí 15.4.2024. Takéto radikálne rozhodnutie by malo byť zdôvodnené vo východiskách 
rozpočtu a podľa neho to tam nie je. Tvorcovia východísk podľa neho k tomu pristupovali 
podľa hesla čím horšie, tým lepšie. Požiadal, aby sa manažment RTVS na to pozrel optikou, 
že sú všetci na jednej lodi a skúsia pomôcť tejto inštitúcii. Myslí si, že pri programovej službe 
:Šport to niekomu asi aj vyhovuje, pretože tam už okrem olympiády a predkôl európskych 
futbalových súťaží nič RTVS nemá. Tieto východiská rozpočtu považuje za zlý žart 
a požiadal manažment, aby sa na to pozrel rovnakou optikou. Je mu jasné, že za týchto 
okolností nebude RTVS v dobrej finančnej kondícii, ale myslí si, že RTVS môže fungovať 
v obmedzenom režime pri zachovaní plnenia si zákonných povinností. Ak by bol podľa týchto 
východísk zostavený rozpočet, tak za neho hlasovať nebude a myslí si, že žiaden člen rady 
by za neho nehlasoval. Apeloval na čo najskoršie predloženie rozpočtu RTVS na rok 2024. 
Myslí si, že rada by mohla dostať návrh rozpočtu do nejakých 10 dní.  
Ľ. Machaj uviedol, že tvorba východísk rozpočtu nebola jednoduchá. Toto stretnutie by 
chápal ako diskusiu k tomuto, kde by sa mali vyjadriť aj ostatní členovia manažmentu.  
J. Mikušová za DK uviedla, že DK dospela k záveru, že neodporúčajú rade zobrať materiál 
východiská rozpočtu na vedomie. Odporúčajú materiál podrobiť podrobnej diskusii a na 
základe záverov a poznatkov, ktoré odznejú by sa mal predložiť rozpočet, ktorý bude 
jednoznačný, prehľadný a transparentný.  
M. Antol prečítal svoje spravodajské stanovisko: 
„Po veľkých nádejach z konca roka 2023 prichádza prebudeniu do krutej reality. Novo 
prijatým zákonom prišlo k zmene výšky nárokovateľného príspevku z pôvodných 0,17 % 
hrubého domáceho produktu SR na výšku najmenej 0,12 %. Vedenie pristúpilo 
k vypracovaniu východísk rozpočtu a programového konceptu na rok 2024 tak, že vzalo do 
úvahy sumu 0,12% ako sumu konečnú.   
Je za nami obdobie, kedy sme budovali a plánovali ďalej rozvíjať 24 ku. Otázniky, po 
obchodnom neúspechu s licenciami, sa vynárali len nad službou Šport.  
Máme za sebou štart optimistického rozvoja v oblasti dramatickej tvorby a dokumentov. Mali 
sme veľkú ambíciu veľkoryso pokračovať v rozvoji pôvodnej tvorby. Vianočný program 
a program zo začiatku roka sa radí medzi najvydarenejšie čo do kvality, množstva premiér 
a diváckej pozornosti.  
Seriál Čas nádejí pokračuje, ale zdá sa, že čas nádejí pre televízne vysielanie štartuje, podľa 
predložených východísk, svoju labutiu pieseň. Od apríla máme v pláne vysielať dve televízne 
programové služby. 1 tku a 2 ku. Je to veľký krok späť. V čase keď sa komerčné stanice 
snažia o rozširovanie svojej špeciálnej ponuky a zvyšujú počet programov, my plánujeme 
návrat do minulosti, kedy si divák nie raz ťažko hľadal svoj program, lebo ho zrazu nahradil, 
šport či iný „dôležitejší“ content.  
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Materiál konštatuje, že premiérový obsah bude len v obmedzenej miere. Na Jednotke 
nemáme finančne pokrytý jesenný prime time. Jednou z mála optimistických správ je, že už 
tradične plánujeme natočiť vianočnú rozprávku. No ohrozené sú mnohé výroby : ako seriál 
Svetlá, ale aj nový súťažno zábavný program pre deti a iné. Druhý okruh plánuje premiérovo 
naplniť len január až apríl a september až december. Zníži sa počet participácii na množstve 
eventov. Nebude Kinoráma, Umenie, Chvíľka poézie, Gen.sk, knižná séria, Slovenský deň 
kroja a mnohé iné. Nedočítal som sa či sa plánuje prehodnocovanie rozpočtov programov 
napr. Do kríža, Silná zostava, Večera s Havranom a iných. 
Šport plánuje niekoľko významných podujatí: LOH Paríž 2024, predkolá európskych 
futbalových súťaží UEFA a iné. Kde ich chceme umiestniť? Na úkor čoho?  
Zníži sa aj objem aktuálnej publicistiky. Mierny nárast zaznamenáva dabing, čiže zahraničnej 
akvizície bude o trochu viacej.  
Sledujem malý pokles počtu pracovníkov, v celkovom vyjadrení plánujeme menej o 4. Verím, 
že sa predčasne plánuje významne zníženie počtu pracovníkov spravodajstva a športu (o - 
28 zamestnancov). Narastie o 24 počet pracovníkov KC. Ohrozený je aj objem spravodajstva 
od zahraničných spravodajcov. 
Nepotešila ma správa o odchode pána Pavlíka z onlinu. 
Som smutný z pripravených východísk ako rozpočtu tak programového konceptu. Stojí pred 
nami koniec dvoch konkrétnych služieb, čo výrazne negatívne ovplyvní aj Jednotku a Dvojku. 
Počet rozhlasových služieb ostáva nezmenený. Verím, že tento nekrológ je predčasný a že 
sa do apríla podarí neradostný vývoj zastaviť a zvrátiť. Sú naznačené aj mnohé nádeje – 
doplatky za koncesie a iné kroky, ktoré má manažment v pláne aktivovať ( možno aj zmluvu 
so štátom). Rovnako počet zamestnancov je vo svojom celkovom čísle optimistický údaj ( 
dovolím si porovnanie: v marci 2023, kedy sme vysielali 4 programové služby sme mali 1597 
interných zamestnancov, teraz uvažujeme o znížení na 1672 zamestnancov a chceme 
vysielať 2 programové služby). Suma na osobné výdavky je vyššia, plánuje sa, v tomto na 
financie zložité obdobie, valorizácia platov.  
Predložený materiál vnímam ako katastrofický scenár, ktorý sa, verím, nezrealizuje vo svojej 
podobe. Materiál je z môjho pohľadu koncipovaný tak, aby obrátil pozornosť kompetentných 
na prehodnotenie výšky príspevku pre RTVS.  
Na záver chcem povedať, že aj napriek zložito vyzerajúcej  situácii, som očakával, že dôjde 
maximálne k pozastaveniu jednej programovej služby. Konanie manažmentu možno 
charakterizovať ako snahy o prehodnotenie príspevku 0,12% čo najradikálnejším spôsobom. 
Ako člen rady žiadam o prehodnotenie úvah o zrušení dvoch programových služieb.  
Rovnako som nespokojný, že sa v materiáli nehovorí nič o dopade na štúdia. Môžete 
namietať, že ide o veľké čísla atď. Nie neberiem podobné argumenty. Štúdia musia byť 
v pozornosti pri každej významnej operácii a pre mňa sú neprijateľné, po rokoch deštrukcie 
štúdií a ich práce, dnešné úvahy, že sa budú rovnocenne, percentuálne podieľať na 
súčasnom nelichotivom stave. Ďalšie úspory smerujúce ku štúdiám sú neprijateľné.  
Z môjho pohľadu je potrebné predložené východiská prepracovať s dôrazom 
na prehodnotenie zníženia počtu programových služieb, prehodnotiť plánované zníženie 
prostriedkov do programu a rozšíriť východiská o dopady na štúdiá.“ 
 
J. Balaščák uviedol, že na neho tento návrh východísk pôsobí rezignačne. Chýba mu tam 
definovanie možností ako minimalizovať zásahy do programu, chýbajú mu tam priority pri 
programových službách, vadí mu rušenie programových služieb a viac by sa snažil čo 
najdlhšie zachovať programové služby, pretože to má široký dopad a veľké súvislosti. Podľa 
neho by sa mal manažment snažiť viac bojovať o dofinancovanie. Spýtal sa, ako bola 
valorizácia odkomunikovaná so zamestnancami., či tí ľudia vedia, že to možno spôsobí 
odchod niektorých zamestnancov, keď skončia programové služby. Nerozumie vyjadreniu, 
že rozhlasové spravodajstvo zastreší prezidentské voľby len v zákonom stanovenom 
rozsahu a žiadalo by sa mu to vysvetliť, že čo sa tým vlastne myslí. Mal by zásadný problém 
schváliť takýto rozpočet. 
D. Vašinová uviedla, že podstatné je porovnanie disponibilných príjmov a tam je rozdiel 9,4 
mil. € a to sa nedá nahradiť bez škrtov v programovom rozpočte. Rozpočet Jednotky 
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a Dvojky na program je podľa nej takmer na úrovni roka 2022, čiže ten prepad podľa nej nie 
je taký dramatický.  
V. Štofaník uviedol, že teraz sa nedá rátať s nejakými kompenzáciami a dofinancovaním. 
Upozornil, že pri úspešných programoch RTVS nie je držiteľom licencie a ten sa môže 
rozhodnúť, že to predá inde. RTVS je v silnom konkurenčnom prostredí, pretože vznikajú 
nové televízie a to vytvára tlak tým, že producenti a tvorcovia dostávajú nové ponuky od 
konkurencie. K regiónom uviedol, že výroba v regiónoch bude narastať oproti roku 2023 aj 
pri tomto rozpočte. V Košiciach sa počíta aj s detským seriálom a takisto sa plánuje nová 
výroba aj v Banskej Bystrici. Škrty v rozpočte sa prejavia napríklad pri eventoch. 
A. Iglár uviedol, že valorizácia sa pripravovala rok. K uvedenému, že RTVS by poznalo číslo 
zo Štatistického úradu až v januári uviedol, že to nie je pravda, pretože je to celoročný 
priemer a dá sa veľmi presne odhadnúť skôr. V budúcich rokoch sa nepredpokladá, že bude 
taká inflácia. Pri zostavovaní rozpočtu mal pokyn dať dole 3,7 mil. € a to sa mu podarilo pri 
zachovaní valorizácie. V regionálnych štúdiách nikto o prácu nepríde. Uviedol, že pri 
prepúšťaní zamestnancov by RTVS v roku 2024 nič nezískala, pretože tam nastupuje 
odstupné a pod. Skonštatoval, že sa minulý rok podarilo v regionálnych štúdiách a v časti 
rozhlasu podarilo zvýšiť mzdy ľuďom o cca 180 €. Skonštatoval, že pri tvorbe rozpočtu znížil 
náklady na iných položkách a preto si RTVS mohla dohodnúť valorizáciu. Pripomenul, že sa 
ťažko odhadujú mzdové zvýhodnenia, pretože sa to nedá ovplyvniť, či štát nezdvihne 
minimálnu mzdu. 
I. Gallo skonštatoval, že presne čakal, že rada bude postavená do pozície zlej, že chce 
zobrať zamestnancom. Zopakoval, že zamestnanci sú najväčším bohatstvom tejto inštitúcie, 
ale je otázne, či táto valorizácia je premeraná situácii, ktorá nastala. Odcitoval z materiálu: „V 
roku 2024 RTVS rozpočtuje tieto výdavky vo výške 50,6 mil.€, čo predstavuje nárast o 3,9 
mil.€ oproti očakávanej skutočnosti roku 2023. Nárast súvisí predovšetkým s valorizáciou 
miezd interných zamestnancov v roku 2024 vo výške 3,7 mil.€. „ 
Spýtal sa, odkiaľ mal vedieť, že sa aj niečo znižovalo a v čom on nehovoril pravdu. 
Skonštatoval, že KZ bola podpísaná v decembri, kedy sa dávno vedelo, že bude 0,12%. 
Znovu sa opýtal, ako sa bude v decembri vedieť, aký údaj v januári vydá Štatistický úrad. 
A. Iglár vysvetlil, že pri pohyblivých zložkách mzdy sa vie dostať do stanoveného rozpočtu. 
Súhlasil s tým, že valorizácia bola podpísaná už keď bolo známe, že je 0,12. 
D. Vašinová vysvetlila, že text o tom, že väčšinu zvýšenia tvorí valorizácia dávala do 
materiálu jej sekcia a pravdepodobne tam prišlo k nedorozumeniu. 
I. Gallo vysvetlil, že on len cituje z materiálov, ktoré manažment oficiálne predložil.  
Ľ. Machaj nesúhlasí s tým, že zo strany manažmentu RTVS ide o rezignáciu, ale vychádza 
z toho, čo bolo schválené. Informoval, že plánuje rokovať s MF SR a MK SR. Garantuje, že 
voľby budú realizované tak, ako najlepšie bude RTVS schopná. Valorizácia je podľa neho 
v poriadku a zamestnanci to majú dostať. Situácia v spravodajstve je podľa neho tesne pred 
kolapsom a ľudia majú dostať toto ohodnotenie. Bude však hľadať ešte kompromis 
s odbormi. Stojí si za tým, že ten krok bol v tom čase a priestore, kedy to podpísal správny. 
I. Gallo uviedol, že tento krok bolo potrebné posúdiť v konkrétnom časopriestore. Narážal na 
to, že všetky sekcie museli robiť nejaké škrty a navýšenie v personálnej oblasti je 3,7 mil. €. 
Za túto sumu by sa podľa neho podarilo vykryť celý program. 
Ľ. Machaj uviedol, že aj z prieskumu medzi zamestnancami vyšli platy ako prvá pripomienka. 
I. Gallo uviedol, že ak GR RTVS ako manažér na začiatku procesu má 0,17 a na konci 0,12 
a on to napriek tomu podpíše, tak je to pre neho nepochopiteľné. Za neštandardné označil aj 
to, že sa to podpísalo s vedomím, že bude 0,12, na tri roky. Nepovažuje to za šťastné 
riešenie. Nebol by rád, ak by z toho vyšiel záver, že rada je tá zlá a manažment fantastický. 
Ľudí v RTVS považuje za najväčšie bohatstvo, ale malo sa im vysvetliť, že pri takýchto 
škrtoch by sa malo ísť napríklad na polovicu Skonštatoval, že D. Vašinová priznala, že 
nevedela, akú KZ GR RTVS podpísal a to podľa neho tiež nie je normálne. 
A. Iglár vysvetlil, že oproti pôvodnému návrhu rozpočtu znížil balík na personálnej zložke 
o 3,8 mil. €. 
M. Gajdošíková považuje za zlé rozhodnutie rušenie programových služieb, pretože bude 
ťažké to znovu naštartovať. Myslí si, že existujú nejaké riešenia reprízami, alebo 
obmedzeným časom vysielania. Nepovažuje za šťastné ani vysielanie premiér na Dvojke od 
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januára do marca a potom od septembra do decembra. Podľa nej by sa to dalo nastaviť tak, 
aby sa to prestriedalo počas celého roka.   
J. Chudík pripomenul, že pri každom rozpočte kričal, aby sa zvýšili mzdy zamestnancom. Je 
rád, že GR RTVS povedal, že skúsi prehodnotiť dohodu s odbormi a dúfa, že sa nájde cesta, 
aby bola ovca celá a vlk sýty. Myslí si, že sa dá nájsť niekde cesta ako ušetriť. Za 
najdôležitejšie považuje, že pre väčšinu ľudí je RTVS predovšetkým kultúrna inštitúcia 
a z tohto hľadiska zastáva názor, že je treba peniaze zachovať predovšetkým na Jednotke, 
Dvojke a Rádiu Devín a peniaze hľadať inde. Rozpočet je podľa neho upraviť tak, aby sa to 
týchto zložiek dotklo minimálne.  
I. Gallo uviedol, že do takýchto detailov by sa nemalo ísť, aby nevznikal pocit, že rada chce 
riešiť procesy, ktoré patria kompetentným zamestnancom. Rada by mala podľa neho riešiť 
len filozofiu. Rada chce, aby program utrpel čo najmenej a aby bolo dopriate aj 
zamestnancom.  
Z. Ťapáková uviedla, že určite nejde o rezignáciu, debaty o tomto trvali veľmi dlho, zvažovali 
všetky možné riešenia a sú podľa nej aj možnosti toho, že sa ponechajú všetky programové 
služby a tie budú živoriť. Uviedla, že sa potom bude musieť rezignovať na výrobu nových 
vecí a je potom otázne, čo sa bude vysielať v roku 2025. 
Ľ. Machaj požiadal, aby sa ešte na ďalšie rokovanie predložili nové východiská, pretože za 
tejto situácie robiť rozpočet je kontraproduktívne. 
I. Gallo uviedol, že členovia rady o tom pred rokovaním debatovali a s týmto postupom 
nesúhlasia. Je záujmom rady, aby rozpočet bol schválený čo najskôr, aby sa dali spustiť veci 
v oblasti programu, verejného obstarávania a pod. Pripustil však, že je ochotný pristúpiť 
v tomto na kompromis a zvolať radu aj k ďalším východiskám rozpočtu a rada má záujem 
konať proaktívne.  
Ľ. Machaj zopakoval, že si myslí, že by sa mali ešte raz predložiť východiská rozpočtu a na 
nich, ak sa nájde nejaká zhoda, tak potom je manažment schopný pripraviť do 10 dní 
rozpočet.  
J. Mikušová uviedla, že táto debata bola prospešná a ukázala nedostatky týchto východísk. 
Rada sa podľa neho nedočítala v materiáli, čo viedlo k radikálnemu seku dvoch 
programových služieb a iné veci. Materiál bol podľa nej obsahovo nedostatočný. Preto treba 
brať aj diskusiu tak, že sa rada snaží pomôcť veci. Pripomenula, že pôvodný rozpočet pri 
0,17 bol dobrý a z toho by sa malo nejakým filtrovaním vychádzať. Spýtala sa, že ak sa 
zrušia dve programové služby, či si manažment uvedomuje, že je potrebné vykonať veľa 
nezvratných krokov vo viacerých oblastiach. Ďalej sa spýtala, ako sa to bude riešiť potom, 
keď budú náhodou úspešné paralelné rokovania, ktoré bude viesť GR RTVS. 
J. Chudík uviedol, že ak sa ukončí :24, tak redaktori dostanú odstupné za 7 mesiacov a za 
túto dobu by pritom pri nezrušení mohli ešte pracovať a táto doba by sa mohla využiť na 
nejaké rokovanie. Rada sa podľa neho zhodla na tom, aby sa minimalizovali dopady na 
Jednotku, Dvojku a Rádio Devín. 
I. Gallo  nadnesene dodal, že o Rádiu Devín sa rada nebavila, ale vo východiskách ani nie je 
nejaký dopad na Rádio Devín. Skonštatoval, že rada čakala, že k zrušeniu programových 
služieb budú vo východiskách rozpočtu aj nejaké argumenty.  
M. Hlucháňová uviedla, že cíti výhradu, že ako keby RTVS rušila programové služby 
s ľahkosťou. Vysvetlila, že sa o tom hádali, prepočítavali a jednoducho im to nijako 
nevychádzalo. Nie je to pre ňu jednoduché, pretože :24ka bola a aj je pre všetkých srdcovou 
záležitosťou. Chýba podľa nej už len pár krokov, aby bola :24ka na naozaj dobrej úrovni 
a táto situácia jej trhá srdce.  
I. Gallo vysvetlil, že reakcia rady nesmerovala k postoju manažmentu RTVS, ale na kvalitu 
materiálu, ktorý bol predložený.  
A. Lovász uviedol, že ak sa rozpočet zníži o ¼ oproti minulému roku, tak sa to musí volať 
krízový režim a to tu ani raz neodznelo. RTVS podľa neho ide do krízového režimu. 
Skonštatoval, že zlatá stredná cesta je podľa neho 0,17 a vtedy bola mierna šanca, že sa z 
:24ky podarí spraviť spravodajskú televíziu. Uviedol, že to čo sa robí s valorizáciou 
základných platov je podľa neho zasadená jabloň. Skonštatoval, že je zvyknutý 
v národnostnom vysielaní na to, že sa musia sami zachraňovať a neurobí to nikto iný ako 
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zamestnanci a je to podľa neho najlepšia investícia. Týmto ľuďom je treba dať pozitívny 
impulz, lebo oni budú inštitúciu držať nad vodou v krízovom režime.  
I. Gallo sa spýtal, či to dobre pochopil, že schválenie KZ s týmito parametrami v krízovom 
režime je zasadenie jablone. 
A. Lovász uviedol, že to predseda dobre pochopil a už to zažil v inej inštitúcii a vyšlo to. 
I. Gallo by bol veľmi nerád, aby sa pôda rady takto používala na osobné prezentácie. Váži si 
veľakrát postoj GR RTVS, že napriek tomu, že majú iný názor, tak si vedia po skončení 
rokovania podať ruku. Z vystúpenia A. Lovásza cítil, že si robí sebaprezentáciu pri téme, 
ktorá nie je víťazná. Rada si podľa neho uvedomuje, že najväčšou investíciou sú 
zamestnanci, ale oceňuje GR RTVS, ktorý chápe, že pohľad dozorného orgánu je iný ako 
manažmentu RTVS.  
Ľ. Machaj uviedol, že sa musí prestavať rozpočet, ktorý mal mať 200 mil. € a teraz sa RTVS 
zaborí do veľkých problémov a pri 0,17 by bol rozpočet stabilizačný, teraz bude 
destabilizačný. 
Ďalej prebehla diskusia o počte zamestnancov RTVS a pohyboch nárastu, resp. poklesu.  
I. Gallo vyhlásil prestávku na prípravu návrhov na uznesenie. 
Informoval, že sa členovia Rady RTVS dohodli, že ostatné body preložia na nasledujúce 
rokovanie rady, okrem bodu č. 7. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 3/2024: 
Rada RTVS: 
a) nesúhlasí s Východiskami rozpočtu RTVS a programového konceptu RTVS na rok 

2024, 
b) odmieta predložené zníženie počtu programových služieb RTVS, 
c) žiada GR RTVS, aby návrh rozpočtu RTVS zohľadňoval pripomienky členov Rady 

RTVS smerujúce k minimalizácii dopadov na výrobu a vysielanie programu 
verejnoprávneho vysielateľa, 

d) žiada GR RTVS o urýchlené predloženie návrhu rozpočtu RTVS na rok 2024 v záujme 
čo najskoršieho ukončenia rozpočtového provizória. 

 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Uličiansky,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / T. Caban / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Zmeny v orgánoch Media RTVS s.r.o. (spravodajca I. Gallo) 
I. Gallo uviedol, že od manažmentu RTVS rada obdržala žiadosť o návrh kandidátov do 
Dozornej Rady Medie RTVS v zmysle par. 8 ods. 1 písm. m) zákona c. 532/2010 o RTVS. 
Informoval, že k 15.1.2024 končí vo funkcii riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS D. Vašinová 
a na jej pozíciu nastupuje od 16.1.2024 Ing. Eduard Čengel, ktorého GR RTVS navrhuje ako 
kandidáta na funkciu člena DR Media RTVS. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 4/2024: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS navrhuje za kandidáta 
na člena dozornej rady Media RTVS, s.r.o.: Ing. Eduarda Čengela. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Uličiansky,  

J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Uznesenie bolo prijaté. 
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9. Rôzne 
I. Gallo poďakoval za spoluprácu D. Vašinovej počas jej pôsobenia v RTVS a poprial jej 
všetko dobré. 
Spýtal sa, ako bude riešený štatutár namiesto D. Vašinovej. 
Ľ. Machaj odpovedal, že na miesto druhého štatutára bude vymenovaný Ľ. Černák. 
 
I. Gallo ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
V Bratislave 16.1.2024. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
T. Caban 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.org. 
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